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Mötesanteckningar styrgruppsmöte Oxunda 
vattensamverkan  

Tid: torsdag 2024-09-19, kl. 9-12 Plats: Turebergshuset plan 3, rum Maratonstenen  

 

Styrgrupp: 
Jonas Riedel, Sollentuna (ordförande) 

Ray Idermark, Vallentuna (ledamot) 

Håkan Lindberg, Upplands Väsby (ledamot) 

Mats Nordström, Täby (ersättare) 

Christopher Lindvall, Järfälla (ledamot) 

Lars Lagerdahl, Sigtuna (ledamot) 

Elisabeth Sjöholm, Sigtuna (ersättare) 

 

Styrgrupp frånvarande: 
Christian Bergqvist, Sollentuna (ersättare) 

Christine Hanefalk, Upplands Väsby (ersättare) 

Lars-Elis Ekeberg, Vallentuna (ersättare) 

Johan Algernon, Täby (ledamot) 

Marcus Gry, Järfälla (ersättare) 

 

Övriga: 

- 
Övriga frånvarande 
Joakim Pansar, Länsstyrelsen 

 

Ledningsgrupp:  
Zanna Zielfeldt, Täby  

Anna Norder, Sollentuna  

Christina Saltström, Upplands Väsby 

Ann Wahlström, Vallentuna 

Raheleh Joorabechi, Sollentuna 

 

Ledningsgrupp frånvarande: 

Björn Johansson, Sigtuna vatten 

Sofi Nordfeldt, Täby  

Josefine Malmborg, Sollentuna Energi och Miljö AB 

Babette Marklund, Järfälla 

Erik Palmfjord, Roslagsvatten 

Andreas Jacobs, Täby 

Silje Handeland, Upplands Väsby 

Sara Damlin, Sigtuna 

Babar Khan, Sigtuna  

 

Dagordning  

  
1) Presentation av deltagare  

Närvarolista tecknades. 

 

2) Godkännande av dagordning  

 Dagordningen godkändes. 

 

3) Val av justeringsperson (justering sker via mail)  

Christopher Lindvall, Järfälla (ledamot) valdes till justerare. Godkännande av 

minnesanteckningar sker via e-post. Sekreterare är Anna Norder. 
 

4) Föregående minnesanteckningar  

Föregående minnesanteckningar 20240523 lades till handlingarna. 

 

5) Genomgång av aktiviteter i VP 2024 

 

 Kommunal och regional vattenplanering.  

Ingen aktivitet under året. 
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 Miljöövervakning. 

Genomförs enligt plan, inga avvikelser av själva provtagningen. Nytt avtal för 

förlängning tom 2026-02-28 kommer att skickas ut till alla parter under v. 39. 

Ny upphandling för utförare av provtagning inom Miljökontrollprogrammet 

kommer att startas upp under 2025 och ska vara genomförd i god tid innan år 

2026. 
 

 Internbelastning. 

Provtagningen löper på. Sedimentprovtagning uppskjutning pga. av hög temperatur. 

Men den genomförs under hösten. Ingen fördröjning i tidsplan. Tjänstepersonerna 

har fått en kort halvårspresentation i början av sommaren. Konsulten kommer 

presentera resultaten för styrgruppen i början av 2025. 

 

 Dagvatten.  

Skriver avtal med konsulten, fortlöper. 

 

 Biologisk mångfald.  

Arbetet fortsätter med Hagbyån och kommer att sätta igång i oktober. Sportfiskarna 

kommer att involveras.  

 

 Jordbruk och djurhållning.  

Arbete med rådgivning till hästgårdar för att minska näringsläckage från hästgårdar. 

Trots det stora antalet (över 100 st) hästgårdar i Vallentuna är det svårt att nå fram. 

Fått en etablerad kontakt med ett 20-tal och hittills under 2024 har 7 st hästgårdar 

fått rådgivning. Funderingar på hur man ska nå ut med denna kostnadsfria 

rådgivning, kan man starta någon form av kampanj? Hade varit bra med en 

informationsfilm, med bra och goda exempel från de gårdar som har utfört åtgärder. 

Finns flera fördelar förutom att minska näringsbelastningen.  

 

Förutom rådgivning kring åtgärder för att minska näringsbelastning från hästgårdar 

(se www.wrs.se/hastgardar) ska projektet verka för bättre cirkulär hantering av 

gödsel. Projektet har initierat en kontaktförmedling med mottagare av gödsel som 

presenteras på karta (se www.wrs.se/godselkartan) och hittills har fyra lantbruk som 

tar emot gödsel anslutit sig. 

 

Projektet har även arrangerat utbildningstillfällen för miljöinspektörer samt 

intresserade hästgårdar. Tyvärr har det dock varit ganska lågt deltagande.  

 

Har även varit med inspektörerna i Sollentuna och bidragit med information. 

Hästgården har ställt sig positiv till detta och planerar in åtgärder.  

 

I Vallentuna finns det tankar om att få en till en biogasanläggning som skulle kunna 

ta emot hästgödsel.  

 

 Kommunikation och hemsida. 

Kommunikationsinsats har utförts för dagvattnets dag i Sollentuna. Sollentuna har 

sprejat vid dagvattenbrunnar med bland annat texten ”Här börjar ditt badvatten”. 

Det är alltid en lyckad kampanj som bidrar till möten och bra samtal. Finns 

schabloner att låna för andra kommuner.  
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Finns mycket bra information på Oxunda vattensamverkans hemsida 

(https://www.oxunda.se/) bland annat informationsfilmen Många bäckar små. 

 

 Studieresa, utbildning, möten.  

Tidigare studieresa fick avbokades med kort varsel. Bokar in ett nytt möte med 

framförhållning till Sanda våtmark i Upplands Väsby. Förslag på nytt möte under 

maj 2026. Förslag på att slå ihop studiebesöket med ett besök på en hästgård där 

vissa av åtgärderna har utförts inom hästgårdsprojektet. 

 

 Administration. 

Följer plan i VP. Sista mötet för 2024 är i december. 

 

6) Redovisning av halvårsbokslut  

Halvårsavstämning för 2024-01-01 till 2024-06-30 

 

Enligt halvårsbokslut ligger samverkan i fas. Erfarenhetsmässigt vet vi att en 

stor del av fakturorna kommer i slutet av året. Behöver utforma presentationen 

för att tydligt kunna klargöra hur prognosen ser ut för resten av året. Idag visas 

inte detta.  

 

7) Aktuellt från kommunerna  

Vallentuna 

Gå ut på samråd om lågflödesmuddring för att kunna skicka en ansökan till 

domstolen. 

 

Ser över olika markavvattningsföretag. Funderar på hur de ska hanteras och om de 

kan hanteras principiellt. Flera går in i andra kommuner och det kan bli aktuellt med 

olika samarbeten. Lokalt åtgärdsprogram för tillrinning till Vallentunasjön, 

återskapande åtgärder hoppas planeras. 

 

Roslagsvatten 

- 

 

Upplands Väsby 

Vattentjänstplanen har varit ute på granskning och ska nu upp till antagande. 

Upplands Väsby har även påbörjat ett lokalt åtgärdsprogram för Edssjön. 

  

Täby kommun 

Täbys kommunekolog har påbörjat många olika projekt. Kommande projekt kan 

utföras inom Oxundas område. Uppdatering följer.   

 

Arbetet med Hagbyån fortsätter.   

 

Järfälla  

Projekt i Järfälla där man delat ut tvättkuponger för att minska biltvätt på tomten. 

Tyvärr inte det utfall man önskat, få kuponger har använts. 

 

Sigtuna 

Tagit kontakt med alla markägare runt Garnsviken för att få till en kartläggning över 

vad som kan göras på kort och lång sikt för att förbättra vattenstatusen.  

https://www.oxunda.se/
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Sollentuna 

Just nu är det många detaljplaner som pågår i Oxundas avrinningsområden.  

 

Förbereder sanering av tidigare brandstation vid södra Norrviken.  Mer 

undersökningar har utförts och Sollentuna avvaktar analyssvaren.  

 

8) Övriga frågor  

Inga övriga frågor. 

 

9) Nästkommande möten  

Nästkommande möte blir den 12 december kl. 9-12.  

 

10) Mötet avslutas  

Mötet förklarades avslutat. 

 


